frog Apresyan (En-Ru) [frɒg] n 1. *зоол.* лягушка настоящая (Rana) 2. стрелка (в копыте лошади) 3. стойка (плуга) 4. 1) ж.-д. крестовина стрелочного перевода 2) спец. воздушная стрелка 5. *эл.* лягушка 6. держатель для цветов, вкладыш с отверстиями для цветочной вазы 1) подонок 2) скучная личность, зануда; обыватель 8. (Frog) пренебр. французишка, «лягушатник» frog restaurant - амер. ресторан с французской кухней to have a frog in one's throat - хрипеть, сипеть [frog] n 1. застёжка из тесьмы, сутажа *и т. п.*; петля из шнура 2. аксельбант

frog

Ш

Oxford Advanced Learners Dictionary 8th Ed.

Longman DOCE 5th Ed. (En-En)

NAME [fro ] NAME [fro ] frog [frog frogs] BrE [frvg]

3. петля, крючок (для прикрепления холодного оружия)



4. муз. колодочка (смычка)

1. a small animal with smooth skin, that lives both on land and in water (= is an ^amphibian). Frogs have very long back legs for jumping, and no tail

the croaking of frogs

2. Frog (informal) an offensiveword for a French person

<u>I</u> diom have a frog in your throat

## Word Origin:

Old English frogga, of Germanic origin; related to Dutch vors and German Frosch. Used as a general term of abuse in Middle English, the term was applied specifically to the Dutch in the 17th cent.; its application to the French (late 18th cent.) is partly alliterative, partly from the reputation of the French for eating frogs' legs.

## Example Bank:

· The frog jumped into the pond.

frog /frog \$ fra - fro - 1BrE AmE \* noun [countable]

[Language: Old English; Origin: froggal



a small green animal that lives near water and has long legs for jumping ⇒ toad

- 2. have a frog in your throat informal to have difficulty in speaking, especially because of a sore throat
- 3. Frog taboo a very offensive word for someone from France. Do not use this word.

frog

125006310<sup>MCW</sup>

150004005<sup>COCA</sup>

RANGE: 5k FROG 4924

frog 2676

frogs 2248

COCA 500k Unlemmatized 1230 11142 2655 nn1 117415721 np1 Freakuency Pack